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Høringssvar fra Ældrerådet til Sundheds- og 
Omsorgsudvalgets møde den 3. april 2025 

Pkt. 35 Temadrøftelse om Sundhedsloven. 
 
Ældrerådet vil benytte lejligheden til at påpege, at det er vigtigt at sikre en stærk 
inddragelse af patienter og pårørende i forhold til det kommende sundhedsråd. 
 
Ældrerådet forventer at blive inddraget, da Ældrerådet som folkevalgt udvalg er et 
stærkt bindeled mellem sundheds- og ældreområdet og kan bidrage til at skabe større 
sammenhæng i de indsatser, der går på tværs af sundhedslov og ældrelov. Samtidig kan 
ældrerådet være brobygger til et tæt samspil med civilsamfundets lokale indsatser til 
gavn for både patienter, pårørende og sundhedsvæsenet. 
 
I regeringens lovforslag vedr. ændring af regionsloven lægges i udkastets § 204, stk. 1 op 
til: 
”… at sundhedsrådene også lokalt vil kunne nedsætte et patient- og pårørendeudvalg 
og/eller arbejdsgrupper, som f.eks. nedsættes med henblik på udveksling af oplysninger 
og synspunkter med repræsentanter for borgere, foreninger, institutioner m.v.” 
 
Pkt. 36 Temadrøftelse om lokalplejehjem. 
Ældrerådet har på sit møde den 31. marts 2025 drøftet fordele og ulemper ved oprettelse 
af lokalplejehjem.  
 
Ældrerådet mener, at de nuværende to friplejehjem i Roskilde Kommune fungerer meget 
fint. Men det er ikke Roskilde Ældreråds opfattelse, at lokalplejehjem er en model, der 
skal indføres i Roskilde kommune. 
 
Som overvejende ulemper ser vi et unødigt bureaukrati. Det er ressourcekrævende at 
etablere et aktieselskab. Lokalplejehjem skal etableres og drives som aktieselskab. 
Lokalplejehjem risikerer dermed at stille nye krav og opgaver til kommunerne, fx øget 
myndighedsarbejde.  Samarbejde med en professionel bestyrelse vil pålægge ledelsen af 
plejecentret en øget arbejdsmængde. 
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